
 

 

 

Folketingets Sundheds- og Ældreudvalg har den 2. juli 2020 stillet følgende spørgsmål 

nr. 1478 (Alm. del) til sundheds- og ældreministeren, som hermed besvares endeligt. 

Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Jane Heitmann (V). 

 

Spørgsmål nr. 1478:  

”Hvad har ændret sig for ministeren siden Ældresagen under et foretræde for udval-

get 23/6-20 argumenterede for behovet for en normalisering, og indtil ministeren be-

sluttede at ændre reglerne med virkning fra 2. juli?” 

 

Svar: 

Jeg går ud fra, at der spørges til besøgsrestriktioner på bl.a. plejehjem, der som be-

kendt blev indført for at beskytte den sårbare gruppe af ældre borgere, som bl.a. bor 

på landets plejehjem, mod smitte med covid-19.  

 

Disse restriktioner har ikke været uden menneskelige omkostninger – både for de be-

rørte borgere og deres pårørende. På baggrund af bl.a. regeringens offensive test-

strategi, intensive smitteopsporing og mulighed for midlertidigt at gribe ind, hvis 

smitter blusser op, vurderede regeringen, at bl.a. beboerne på landets plejehjem pr. 

2. juli 2020 kunne modtage besøg i større omfang end tidligere.  
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